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Protokół Nr III/24
III Sesja Rady Gminy Ornontowice 

- 20 czerwiec 2024 rok

Obrady rozpoczęto 20 czerwca o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:06 tego samego dnia. 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Rady Gminy Ornontowice (Urząd Gminy II piętro sala 
301).

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2, 3 do protokołu.
W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych.

Obecni:
1. Marian Blacha
2. Mirosław Deja
3. Beata Drobny
4. Natalia Kotlorz
5. Łukasz Machulik
6. Zbigniew Machulik
7. Ryszard Milanowski
8. Henryk Nieużyła
9. Agnieszka Pasternak
10. Alicja Ryt
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Sylwia Woźniak
14. Ryszard Zieliński
15. Tadeusz Zientek

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych,zaproszonych gości oraz 
pracowników Urzędu Gminy stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 15-tu 
radnych, wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Wręczenie statuetek „Ornontowickie Bzy”.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady oraz Wójt wręczyli statuetki „Ornontowickie Bzy” 
tegorocznym laureatom:
• w kategorii DZIAŁALNOŚĆ SPOŁECZNA – Wspólnota Hospicyjna przy Parafii w Ornontowicach 
• w kategorii DLA ORNONTOWIC – Szkoła Tańca TEAM Ornontowice.
• w kategorii DLA ORNONTOWIC – Tadeusz Zientek.
• w kategorii PRZEDSIĘBIORCZY i OPERATYWNI – Rzymski Dariusz MERC-LUX .



                                
3. Uwagi do porządku obrad.
Brak uwag do porządku obrad stąd punkt został wyczerpany.

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu Nr II/24 z sesji, która odbyła się dnia 23.05.2024 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr II/24 z sesji, która odbyła się dnia 23.05.2024 r. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Protokół Nr II/24 z sesji, która odbyła się dnia 23.05.2024 r., został przyjęty jednogłośnie, bez 
uwag.

5. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu czerwcu br. 
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

6. Ocena stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego. Informacja o działalności Komendy 
Powiatowej Policji w Mikołowie i Komisariatu Policji w Orzeszu.
Przewodniczący Rady powitał zaproszonych gości w osobach:

• aspirant sztabowy Dariusz Stypuła – Komendant Komisariatu Policji w Orzeszu,
• komisarz Przemysław Panfil – Zastępca Komendant Komisariatu Policji w Orzeszu,
• sierżant sztabowy Mateusz Nieszporek – przedstawiciel Wydziału ruchu Drogowego 

Komendy Powiatowej Policji w Mikołowie.
W pierwszej kolejności głos zabrał aspirant sztabowy Dariusz Stypuła – Komendant Komisariatu 
Policji w Orzeszu, który odniósł się do takich spraw jak: stanu kadrowego Komisariatu, zakupu 
dwóch nieoznakowanych samochodów, ilości przestępstw na terenie Gminy Ornontowice, 
przeprowadzonych interwencji.
Idąc dalej głos zabrał sierżant sztabowy Mateusz Nieszporek – przedstawiciel Wydziału ruchu 
Drogowego Komendy Powiatowej Policji w Mikołowie, który omówił tematy dotyczące w głównej 
mierze do zdarzeń drogowych, które miały miejsce w Powiecie Mikołowskim.
Zaproszeni goście odpowiadali także na pytania radnych odnośnie: oznakowania przy ul. Orzeskiej, 
Dworcowej, możliwości patrolowania ul. Grabowej, przejścia dla pieszych (szkoła tańca przy ul. 
Zwycięstwa), problemów w ruchu drogowym przy ul. Zamkowej (przy wjeździe do kopalni).

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2024-2032,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
19.06.2024 r. 



                                
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ornontowice na lata 2024-2032,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew 
Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz 
Zientek

Uchwała Nr III/20/24 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ornontowice na lata 2024-2032, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   4   do protokołu.  

b) zmian budżetu Gminy na 2024 rok,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 19.06.2024 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2024 rok,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr III/21/24 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2024 rok, na stan 15-tu radnych, 
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   5   do protokołu.  

c) szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminów spłaty lub rozkładania 
na raty oraz niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny Gminy 
Ornontowice i jednostek podległych, warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, 
w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu lub osoby uprawnionej 
do udzielania tych ulg
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
19.06.2024 r.



                                
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu uma-
rzania, odraczania terminów spłaty lub rozkładania na raty oraz niedochodzenia należności pienięż-
nych mających charakter cywilnoprawny Gminy Ornontowice i jednostek podległych, warunki do-
puszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną 
oraz wskazania organu lub osoby uprawnionej do udzielania tych ulg

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr III/22/24 w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 
odraczania terminów spłaty lub rozkładania na raty oraz niedochodzenia należności 
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny Gminy Ornontowice i jednostek podległych, 
warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 
będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu lub osoby uprawnionej do udzielania tych 
ulg, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   6   do protokołu.  

d) zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole 
publiczne, dla którego organem prowadzącym jest Gmina Ornontowice,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
19.06.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za 
świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne, dla którego organem prowadzącym jest    
Gmina Ornontowice,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr III/23/24 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 
udzielane przez przedszkole publiczne, dla którego organem prowadzącym jest Gmina 



                                
Ornontowice, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   7   do   
protokołu.

e) zmiany uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
19.06.2024 r.
W temacie przedmiotowego projektu głos zabrali radni Łukasz Machulik odnośnie zmiany limitów 
poprosił o szczegółowy raport w tym temacie w późniejszym okresie co pozwoliłby zobrazować czy 
limity zostały dobrze obliczone.
Z kolei radny Ryszard Zieliński stwierdził, że uchwała jest niekorzystna dla mieszkańców, gdyż 
został znaczenie obniżony limit odpadów budowlanych oraz odpadów bio.
Odpowiadając na powyższe Wójt wyjaśnił, że dane wskazane przez radnego Machulika zostaną 
przedstawione, co też już miało miejsce we wcześniejszych sprawozdaniach. W odniesieniu do 
spostrzeżenia radnego Zielińskiego Wójt dopytał o jakich mieszkańców chodzi?
Odpowiadając na powyższe radny Zieliński poinformował, że chodzi o mieszkańców z jego okręgu.

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela        
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi,

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (11)
Marian Blacha, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk 
Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Sylwia Woźniak, 
PRZECIW (2)
Zbigniew Machulik, Ryszard Zieliński,
WSTRZYMUJE SIĘ (2)
Mirosław Deja,Tadeusz Zientek

Uchwała Nr III/24/24 w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, na stan 15-tu radnych, 
została przyjęta zwykłą większością głosów - załącznik     nr   8   do protokołu.  

f) przyjęcia regulaminów korzystania z gminnych obiektów sportowych,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
19.06.2024 r.



                                
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia regulaminów korzystania z gminnych 
obiektów sportowych,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr III/25/24 w sprawie  przyjęcia regulaminów korzystania z gminnych obiektów 
sportowych, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   9   do protokołu.  

g) wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w 
Ornontowicach przy ulicy Zamkowej.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
19.06.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 
nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach przy ulicy Zamkowej.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr III/26/24 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Ornontowicach przy ulicy Zamkowej,  na stan 15-tu radnych, została 
przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   10   do protokołu.  

8. Informacje Wójta Gminy.
Wójt oraz Zastępca Wójta przedstawił informacje dotyczące realizacji uchwał Rady Gminy i pracy 
Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami i realizacji zadań inwestycyjnych:

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach-Centrum - Prace przy ul. Zamkowej, 
Klasztornej, Jasnej, Słonecznej, Lipowej, Krótkiej i Bankowej są prowadzone zgodnie z 
harmonogramem. Kontynuowane są prace naprawcze przy ul. Cichej. Od lipca mają się 
rozpocząć prace przy ul. Zwycięstwa, na odcinku od obiektu sportowego „Gwarek” do 
wiaduktu kolejowego.



                                
• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach-Północ - Trwają prace projektowe. 

Planowane rozpoczęcie prac w terenie przewidywane jest jesienią br.

• Modernizacja odcinka drogi ul. Nowej stanowiącej dojazd do gruntów rolnych - Trwają 
przygotowania do ogłoszenia postępowania przetargowego na wykonanie modernizacji 
720-metrowego odcinka ul. Nowej. Planowana realizacja w II połowie br. 

• Budowa i modernizacja dróg gminnych - W dniu 28 maja podpisano umowę z firmą JKM sp. 
zoo z Mikołowa. Całe zadanie zostało podzielone na etapy. W pierwszej kolejności 
rozpoczną się prace związane z budową ul. Sosnowej (315 m) i niektóre inne krótsze 
odcinki. Kolejne etapy już w 2025 roku to budowa ul. Bankowej (120 m) i przebudowa ul. 
Polnej (485 m) oraz modernizacja pozostałych 11 odcinków. Planowane zakończenie 
wszystkich prac to październik 2025 roku.

• Remont dróg ulic Spokojna i Klonowa - W I połowie czerwca zakończyły się prace 
remontowe, zadanie zostało odebrane.

• Poprawa efektywności energetycznej budynku Urzędu Gminy - Zadanie dofinansowane z 
programu Polski Ład w wysokości 1 440 000 zł. Trwają przygotowania do ogłoszenia 
postępowania przetargowego.

• Inicjatywa antysmogowa – Trwają przygotowania do ogłoszenia postępowania 
przetargowego.

• Modernizacja oświetlenia na terenie Gminy Ornontowice - Trwa przygotowanie 
dokumentacji technicznej do ogłoszenia postępowania przetargowego.

• Budowa budynku wielofunkcyjnego – etap I (sala widowiskowa) - Wykonano strop nad 
parterem. Trwają prace murarskie. Prace są wykonywane zgodnie z zaplanowanym 
harmonogramem.

• Modernizacja boiska przy ul. Akacjowej - Została podpisana umowa na wykonanie PFU 
modernizacji obiektu na kwotę 8 610 zł.

• Budowa Pumptracka przy ul. Słonecznej - Postępowanie przetargowe w toku. Trwają prace 
zmierzające do wyłonienia wykonawcy zadania.

• Budowa sieci wodociągowej przy ul. Hutniczej - trwają prace projektowe, które ze względu 
na usytuowanie inwestycji w pasie PKP potrwają do grudnia br. 

• Modernizacja komory wodociągowej przy ul. Zamkowej - trwają prace projektowe
• Budowa sieci wodociągowej przy ul. Polnej - trwają przygotowania do ogłoszenia 

postępowania przetargowego.
• Oświetlenie ul. Kolejowej – podpisano umowę z wykonawcą zadania, którego zakończenie 

jest planowane w terminie do 31 sierpnia br. 
• Modernizacja dachu i rozbudowa monitoringu – zadanie zaplanowane na okres wakacyjny.  
• Od początku br. złożono 25 wniosków o udzielenie dotacji do wymiany urządzeń 

grzewczych oraz 19 wniosków o udzielenie dotacji do budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków.

• W dniu 23 maja - w ramach kampanii pn. „W naszych rękach błękit naszego nieba” 
zorganizowano dla dzieci i młodzieży z ornontowickich szkół konferencję poświęconą 
ochronie powietrza.

• Wykonano przegląd wybranych 26 drzew pomnikowych (23 w alei Dębów Ornontowickich, 2 
w Parku Gminnym, 1 przy ul. Leśnej).

• Przystąpiono do realizacji zadania polegającego na usunięciu azbestu z terenu 12 
nieruchomości (ok. 14 ton odpadów), w terminie do 30 września br. Zadanie objęte jest 
dotacją ze środków WFOŚiGW w Katowicach.

• Od dnia 24 czerwca br. (na okres wakacyjnej przerwy w nauce) zostaje zawieszona 
bezpłatna komunikacja gminna.

• Uprzedzamy, że w sierpniu będą zbierane wnioski na zakup biletu elektronicznego od 
września  (zwanego wcześniej ŚKUP) dla dzieci i młodzieży uczęszczających do szkół poza 
Ornontowicami, które nie ukończyły 16 lat.



                                
• W okresie wakacji kompleksy sportowe ,,Orlik 2012” będą otwarte od godz. 9.00 do godz. 

20.00.
• Zajęcia z Akademii biegania w okresie wakacji zostają wstrzymane. Zajęcia będą 

kontynuowane od września.
• Piłkarze Gwarka Ornontowice zajęli 6 miejsce w IV lidze i w wyniku reorganizacji uzyskali 

awans do I Ligi Śląskiej. Z kolei II drużyna Gwarka zajęła 12 miejsce w rozgrywkach A klasy 
i pozostanie na tym poziomie rozgrywek. 

• W dniach 19.06 - 05.07 pracownicy Urzędu będą dokonywać odczytów wody w gminnych 
lokalach mieszkalnych i socjalnych.

• Otrzymano decyzję Wojewody stwierdzającą nabycie z mocy prawa działki przy ul. 
Zwycięstwa (2644/294).

• Obecnie z dofinansowania żłobkowego korzysta 14 rodzin.
• W maju złożono wniosek o dofinansowanie w ramach rządowego programu „Aktywna 

tablica” na kwotę 35 000 zł na zakup sprzętu, nowoczesnych pomocy dydaktycznych oraz 
narzędzi do terapii dla uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi.

• W dniu 4 czerwca w szkole podstawowej odbył się Dzień Twórczej Profilaktyki dla uczniów 
kl. 4-8.

• W dniu 7 czerwca w przedszkolu odbył się piknik rodzinny pn. „Eksplozja kolorów” z okazji 
Dnia Dziecka. 

• W dniu 5 czerwca odbył się konkurs na stanowisko dyrektora Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Gminie Ornontowice, w wyniku którego została wybrana pani Monika 
Orłowska-Przybyła. Stanowisko będzie pełniła  od dnia 1 września br. do dnia 31 sierpnia 
2029 r.

• W dniu 28 maja w UG Ornontowice odbyło się I inauguracyjne spotkanie włodarzy Powiatu 
Mikołowskiego nowej kadencji, tzw. G-6. 

• W dniu 5 czerwca w Arterii odbyło się kolejne cykliczne spotkanie wójta z mieszkańcami. 
• W dniu 9 czerwca br. odbyły się wybory do Parlamentu Europejskiego. Frekwencja w 

Ornontowicach wyniosła 41,67 %. Wyniki wyborów w Ornontowicach: PIS-40,2%, KO- 
29,8%, Konfederacja - 14,6%. Indywidualnie najwięcej głosów uzyskał Patryk Jaki z PISu.  

• W dniach 17-22 maja w Ośrodku odbyła się kompleksowa kontrola Państwowej Inspekcji 
Pracy. 

• Otrzymano grant w wysokości 8 505 zł z Krajowego Funduszu Szkoleniowego na cykl 
szkoleń superwizyjnych  dla pracowników socjalnych i asystenta rodziny.   

• Ośrodek wdraża przystąpienie do realizacji ustawy o tzw. bonie energetycznym.  
• W dniu 4 czerwca w Arterii odbyła się wystawa fotografii z zakończonego projektu 

„Nie(widzialne)”. 
• W czerwcu rozpoczęto realizację projektu „ Makatka od nowa” dofinansowanego z 

Narodowego Centrum Kultury. 
• Kończą się regularne zajęcia artystyczne, jednocześnie trwają przygotowania do realizacji 

oferty zajęć wakacyjnych dla dzieci i młodzieży, która zostanie zaprezentowana w Głosie 
Ornontowic i na stronach internetowych. 

• Warto wyróżnić, że w  dniach 26-28 lipca Arteria organizuje VII edycję „Śląskiego Taboru”.
• Przeprowadzono 3 kolejne spotkania czytelnicze dla przedszkolaków w ramach akcji 

„Biblioteczna Akademia Malucha”.
• Podpisano deklarację zakupu ws. dostępu do serwisu z ebookami Legimi z Biblioteką      

Śląską w Katowicach na okres lipiec 2024 - czerwiec 2025. 
• Trwają przygotowania do realizacji oferty zajęć wakacyjnych dla dzieci i młodzieży, która  

zostanie zaprezentowana w Głosie Ornontowic i na stronach internetowych.
• W okresie 01.07-30.08 tradycyjnie ulegną zmianie godziny otwarcia biblioteki gminnej       

będzie czynna w godz. 8-16
• W okresie między sesjami odbyły się 2 posiedzenia Zespołu Kierującego w dniach: 3 i 17 

czerwca br.



                                
• W okresie między sesjami odbyła się 1 narada z dyrektorami gminnych jednostek 

organizacyjnych w dniu 19 czerwca br.
• Od ostatniej sesji Wójt Gminy wydał 9 zarządzeń podlegających publikacji w Biuletynie 

Informacji Publicznej.
• W dniu 24 maja odbył się w Orzeszu III Powiatowy Festiwal Aktywności Senioralnej, w 

którym uczestniczyły także  grupy i organizacje z Gminy Ornontowice, a za ich 
zaangażowanie serdecznie dziękuję.

• W dniu 25 maja odbył się festyn z okazji Dni Ornontowic, połączony z Dniem Dziecka.  
• W dniu 15 czerwca w Parku Gminnym odbyła się Gala Taneczna Szkoły Tańca TEAM 

Ornontowice. Kolejna gala odbędzie się w dniu 21 czerwca. 

9. Informacje Przewodniczącego Rady.
Kolejna sesja zaplanowana jest na 22 sierpnia br.
Przewodniczący oznajmił, że jeśli są jakieś uwagi do planu pracy Rady Gminy to prosi się o 
zgłaszanie tychże uwag, ponadto Przewodniczący poprosił o zastanowienie się czy na sesję 
listopadową istnieje konieczność zaproszenia przedstawicieli KWK „Bolesław Śmiały”, gdyż 
przedmiotowa kopalnia nie prowadzi fedrunku pod Gminą Ornontowice, wszystkie szkody zostały 
usunięte albo też są usuwane, stąd też powstałe pytanie czy zapraszać przedstawicieli na sesję w 
miesiącu listopadzie.

10. Interpelacje radnych.
Przewodniczący Rady poinformował, że nie wpłynęły żadne interpelacje a na wszystkie 
przedstawione na poprzedniej sesji zostały udzielone pisemne odpowiedzi, stąd punkt został 
wyczerpany.

11. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
W przedmiotowym punkcie głos zabrali radni:

• radny Łukasz Machulik poprosił o rozważenie możliwości budowy chodnika przy ul. 
Zamkowej w brakujących częściach (rejon pałacu i nowo budowanego obiektu).
W odpowiedzi na powyższe Wójt oznajmił, iż w tej kwestii zwróci się do władz powiatowych 
jednakże należy pamiętać, iż w przedmiotowym miejscu ma powstać łącznik Orzeska-
Zamkowa.

• Radny Zbigniew Machulik zwrócił uwagę na wykorzystywanie przez rolników odpadów z 
oczyszczalni do nawożenia pól (przy ul. Nowej w kierunku zjazdu na ulicę Solarnia). Jak 
podkreślił radny Machulik często zdarza się, iż przedmiotowy nawóz zawiera różnego 
rodzaju odpady typu folia czy jakieś skrawki materiałów co niejednokrotnie przy silnym 
wietrze przenosi się na pola innych rolników i spotyka się z ich niezadowoleniem. Stąd 
prośba o przeprowadzenie rozmowy z tymi rolnikami którzy wykorzystują nawóz z 
oczyszczali aby ograniczyć tego typu sytuacje.

• Radny Zbigniew Machulik poprosił o podanie kontaktów konserwatorów przyrody i 
zabytków, którzy współpracują z Gminą w celu zorganizowania spotkania i omówienia kilku 
tematów.

• Rady Ryszard Zieliński poprosił o odpowiedz czy do Gminy wpływają zapytania odnośnie 
możliwości zakwaterowani imigrantów.
W odpowiedzi Wójt poinformował, że taka korespondencja jeszcze nie wpłynęła do Urzędu.

Na zakończenie omawiania przedmiotowego punktu głos zabrał Wójt Gminy, który nawiązał do 
pytań, które zadano na wczorajszym posiedzeniu wspólnym Komisji a dotyczących wycinki drzew 



                                
przy ul. Zamkowej. Wójt pokrótce wyjaśnił przebieg sprawy: w roku 2023 wydano decyzję o 
nałożeniu kary za nielegalnie wycięcie 195 drzew (ekspertyzę do decyzji wykonano na podstawie 
drzew rosnących na sąsiedniej działce), strona postępowania odwołała się od decyzji czego 
konsekwencją było, iż Samorządowe Kolegium Odwoławcze uchyliło w całości decyzję Wójta 
wskazując w uzasadnieniu, że karę należy wymierzyć na konkretne drzewa co niestety jest bardzo 
utrudnione ze względu na ich wcześniejsze wycięcie. Kolejno Urząd zwrócił się do strony 
postępowania o udostępnienie dokumentacji zleconej wycinki drzew, której dotąd nie otrzymano po 
serii kolejnych pism. 
Idąc dalej Wójt odniósł się do spraw wskazanych w protokole Komisji Rewizyjnej dotyczących: 

• zatrudnienia w Urzędzie Gminy osoby z konkretnymi uprawnieniami – Jak wyjaśnił Wójt 
zatrudnienie takiej osoby wiąże się z dużymi nakładami finansowymi, a i to nie przesądza, 
że taka osoba przystąpi do konkursu o czym mogą świadczyć wcześniejsze nabory 
prowadzone do Wydziału Rozwoju i Inwestycji,

• sposobu zarządzania majątkiem Gminy – Wójt poprosił o doprecyzowanie tematu,
• pomocy dla różnego rodzaju przedsięwzięć dla grup działających przy ARTerii – Wójt 

oznajmił, że wielokrotnie proponowano pomoc różnym grupom ale niestety z niej nie 
skorzystano a Urząd nie ma takiej mocy sprawczej żeby kogokolwiek do czegoś przymusić,

• braku zaproszenia pracowników ARTerii do współpracy przy tworzeniu projektu 
funkcjonalno-użytkowego nowego budynku ARTerii. - Wójt wskazał, że na etapie tworzenia 
powyższego dokumentu do współpracy zaproszono wszystkie jednostki gminne, 
skierowano zapytania do jednostek w pewnych tematach, były organizowane 
telekonferencje, w których brały udział jednostki, koncepcja była przedstawiana także 
Radzie Gminy. Jak podkreślił Wójt niektóre oczekiwania jednostek względem budynku były 
bardzo duże a niestety środki finansowe ograniczone więc stworzono projekt na miarę 
możliwości finansowych i organizacyjnych Gminy.

Do informacji podanych przez Wójta odniósł się Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew 
Machuik informując, że owszem Pani dyrektor uczestniczyła w spotkaniach prowadzonych przez 
poprzedniego Wójta i może po prostu nie odniosła się do spotkań prowadzonych online. Jeśli 
natomiast chodzi o zarządzanie  majątkiem Gminy w jego uznaniu powinno się to odbywać w taki 
sposób, że technicznym zarządzaniem winna się zajmować jedna osoba, a nie w każdej jednostce 
ktoś inny. W temacie pomocy dla różnego rodzaju przedsięwzięć dla grup społecznych radny 
Machulik wskazał, że chodzi tutaj o wsparcie i pomoc w tematach finansowo-organizacyjnych.
Odpowiadając na powyższe Wójt oznajmił, że pomoc ze strony Urzędu jak i Arterii zawsze jest 
dostępna, jednakże każda z grup powinna stać się grupą formalną oraz powinna mieć kogoś kto 
będzie nią kierował i odpowiadał za całość pracy,  a niestety pomimo prowadzonych rozmów, z 
niektórymi grupami nie było zainteresowania aby ktokolwiek wyraził chęć przewodzenia grupie a co 
za tym idzie i brania odpowiedzialności za różnego typu działania.

12. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła
Przygotowała: K. Posiłek


